
Geachte mevrouw van Bijsterveldt,

Lucas Onderwijs is een bestuur met scholen voor primair, voortgezet en speciaal onderwijs 
en heeft scholen in de gemeente Den Haag e.o. De scholen van Lucas Onderwijs, zowel de 
scholen voor primair onderwijs als voortgezet onderwijs, zijn verdeeld over meerdere 
samenwerkingsverbanden WSNS en samenwerkingsverbanden voortgezet onderwijs. De 
scholen voor speciaal onderwijs werken samen binnen de REC’s. Op al onze scholen wordt 
met volle inzet onderwijs verzorgd aan ruim 30.000 leerlingen. Het is zeer spijtig te 
constateren dat u in uw brief geen enkele waardering uit voor de dagelijks onderwijspraktijk 
en de inzet van alle mensen die bij het onderwijs betrokken zijn!

Voor wat betreft uw brief. 
Onlangs is binnen Lucas Onderwijs (met vertegenwoordigers uit de scholen voor PO, VO en 
(V)SO) uitvoerig stilgestaan bij hetgeen u schrijft. De uitkomsten van dit overleg zijn dat wij 
weliswaar een aantal kansen zien in hetgeen u voorstelt, maar dat we daartegenover zeer 
grote knelpunten en risico’s zien.

 Bij de kansen denken wij zoal aan:
 Het opheffen van de bureaucratie. 
 Het gelijktrekken van de geografische grenzen van het samenwerkingsverband PO 

en samenwerkingsverband VO (dit punt wordt als voordeel verwoord vanuit de 
aanname, dat deze geografische grenzen één op één gelijk lopen).

 De samenwerking met de jeugdzorg (denkend vanuit één kind, één gezin, één plan).
 Niet langer ingewikkelde verrekeningen voor wat betreft grensverkeer. 
 Mogelijkheden tot het inrichten van een dekkend netwerk binnen die regio en verdere 

inhoudelijke uitwerking daarvan op wijkniveau.
 Niet langer verschillende indicatiestellingorganen ten behoeve van kinderen en hun 

ouders binnen het SBAO en SO.

De knelpunten zien wij vooral in:
 De forse bezuinigingen. U heeft ons inmiddels geïnformeerd over de omvang van de 

bezuinigingen voor ons bestuur voor de SO-scholen: Op een totale begroting van ca. 
€ 3.500.000,- betekent uw voorstel een bezuiniging van ca. € 1.000.000,- per 
1.8.2013. De gevolgen van uw voorstel voor SBAO en BAO laten we dan nog 
buitenbeschouwing, evenals de gevolgen voor projecten als Op de Rails en Herstart 
Deze gevolgen zijn fors en zullen zeer veel impact hebben. Het vergroten van de 
groepen in het speciaal onderwijs is ECHT niet haalbaar. Dit is echt niet in het belang 
van de leerlingen. Bovendien is het afbreukrisico van leerkrachten te groot en komt 
de kwaliteit van het speciaal onderwijs sterk onder druk te staan. 

 Verlies aan expertise door versnippering: versnipperde expertise = halve expertise.
 Financieel gestuurde zorg is onwenselijk. Het uitgangspunt ‘geld volgt leerling’ is 

vervangen door ‘leerling volgt geld’ en dit is onaanvaardbaar.
 De afstand vanuit één regionaal samenwerkingsverband met meer dan 45.000 

leerlingen naar het veld wordt groot. U loopt daarmee een grote kans dat er “nieuwe 
bureaucratie ontstaat.

Ons inziens wegen de kansen niet op tegen de risico’s bij invoering van uw plannen 
gecombineerd met de voorgestelde bezuinigingen. Wij dringen er dan ook sterk op aan om 
de bezuinigingen op passend onderwijs ongedaan te maken. De Tweede Kamer heeft u 
daartoe inmiddels voorstellen gedaan. Wij verzoeken u ten stelligste deze in overweging te 
nemen. Dit verzoek doen wij vanuit het uitgangspunt dat wij het beste voor hebben met de 
leerlingen en hun ouders op onze scholen.

Namens Lucas Onderwijs, Henk G.W. Wanders, clusterdirecteur




